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ÖNKORMÁNYZATI VÁLASZTÁS  
2024. JÚNIUS 09. 

Az előző számunkban felhívtuk valamennyi jelölt figyelmét arra, hogy újságunk lehetőséget biztosít az önkormány-
zati választások helyi jelöltjeinek a bemutatkozásra. A jelöltek által az Alattyáni Hírmondóhoz eljuttatott 

anyagot változatlan formában érkezési sorrendben jelentetjük meg.  
POLGÁRMESTERJELÖLTEK BEMUTATKOZÁSA 

Tisztelt Alattyániak! 

Szeretném megköszönni Önöknek, hogy lehetősé-
gem volt az elmúlt években a településünkért dol-
gozni. Remélem, a lakosok érzékelik a munkám 
eredményét. Az 5 éves ciklus alatt sikerült elér-
nünk, hogy az Önkormányzatnak már nincs tarto-
zása, végre nem mínuszos a költségvetésünk. Lát-
ják,  hogy a falvak között már nem mi vagyunk a 
sereghajtók, a falu fejlődésnek indult. Ezt nem csak 
a megújult épületekre, járdákra, utakra értem, ha-
nem az emberek hozzáállása is jelentősen változott. 
Sokan fontosnak tartják a település tisztaságát, szé-
pítését, és ezért tesznek is. Az elmúlt években min-
den olyan pályázatra, amelyben az önkormányza-
tok részt vehettek, mi pályáztunk. Ezt a jövőben is 
folytatni kell, mert a jelenlegi gazdasági helyzetben 
jelentős fejlődés csak ilyen forrásból lehetséges.  A 
víz – és úthálózat fejlesztése is. Tudom, hogy min-
den lakosnak igénye lenne a járhatóbb utakra. Ne-
kem is. Amikor lehetett, pályáztunk, de három 
ilyen jellegű pályázatunkból csak 1 volt támoga-
tott, a többi forráskimerülés miatt tartalék listás 
lett. Az útfelújításnak akkora a költségvonzata, 

hogy ezt csak pályázati forrásból tudjuk megvaló-
sítani.  Az online felület adta nyilvánosságot ki-
használva a több mint fél évtizedes orvoshiánynak 
is véget vetettünk Mohammad Amin doktor úr vá-
lasztásával. Köszönöm, hogy ez a kis település lett 
az új otthona. A sok települést érintő elöregedés 
községünkben jelenleg nem érzékelhető, sőt min-
den évben egyre több gyereket íratnak be az óvo-
dába. Ezért óvodabővítésre is pályázatot nyújtot-
tunk be, hogy ki tudjuk elégíteni az igényeket. Se-
gítenünk kell a fiatalok letelepedését is. Terveim 
között szerepel egy olyan pályázatban való részvé-
tel, ahol a fiataloknak „fecskeházakat” tudnánk 
építeni, így elősegíthetnénk az életkezdésüket. Ed-
dig is figyeltünk a szépkorú lakosságra. A további-
akban a házi gondozást állami finanszírozásból bő-
vítenünk kell.  Jelentősen kellene emelni a szociális 
támogatásokra szánható forrást is, ami szintén 
2025-től válhat reális elképzelésnek. A közösség 
építése egy település lelke. Szerencsére sok civil 
szervezetünk van, de sajnos a támogatásuk nem 
tudta követni az inflációt. Remélem, több forrást 
tudunk majd elkülöníteni a 2025-ös költségvetés 
megalkotásakor ilyen célra is. Az életszínvonal 
csökkenését a saját pénztárcánkon is érezzük. Saj-
nos ennek hatására – bár ennek nem kellene így 
lennie - a bűnözés várhatóan emelkedni fog. Ezért 
a már meglévő kamerarendszert bővítenünk kell 
akár önkormányzati forrásból is. A drog is terjedő-
ben van a településünkön, és ez ellen közösen kell 
tennünk. A következő időszakban is minden erőm-
mel azon leszek, hogy ezek a problémák kezelhető 
mederben maradjanak. A bűnöző életmódot folyta-
tókkal továbbra is fel fogom venni a harcot a tele-
pülés jövője érdekében. Több rendezvény, program 
is volt a településen. Sikerült a Hagyományébresz-
tőt és Majálist, a Sütinapot, a Falukarácsonyt olyan 
nívóra emelni, amit már a Jászságon kívüli embe-
rek is figyelemmel kísérnek a közösségi médiában, 
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ezzel is Alattyán jó hírét viszik tovább. A tavalyi év 
időjárás okozta kudarcai miatt a civil kezdeménye-
zésű nyári programokat erre az évre nélkülöznie 
kell a falunak.  De ez nem maradhat így! A várme-
gyei vezetésnek már jeleztem, hogy a Jászság leg-
nagyobb fesztiválját tovább kell folytatnia Alaty-
tyánnak, és ehhez támogatást kérünk.  Ezennel 
megköszönöm az önkormányzat és minden tagin-

tézmény dolgozójának, hogy hozzáállásukkal tá-
mogatták a munkámat, és jó közösséget sikerült al-
kotnunk.  Ha Ön is azt tapasztalta, hogy a település 
fejlődött, minden döntésemmel a lakosok többség-
ének érdekét képviseltem, s Alattyán lakosait meg-
felelően tudom képviselni, kérem, szavazzon a kö-
vetkező ciklusra is bizalmat nekem! 

Huszár Arnold független polgármesterjelölt 
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KÉPVISELŐJELÖLTEK BEMUTATKOZÁSA 

Kedves Alattyániak! 
Először is szeret-
ném megkö-
szönni azt a bi-
zalmat, amit a 

korábbi ciklu-
sokban kaptam 

Önöktől! A mos-
tani önkormány-
zati választáson 
ismét képviselő-

jelöltként indu-
lok, így kérem a 
továbbiakban is 
megtisztelő tá-

mogatásukat! 
Születésem óta 

itt élek, dolgozom és igyekszem a helyi közösség 
hasznos tagja lenni. Az alattyáni általános iskola ta-
nára, tagintézmény-igazgatója vagyok évek óta. 
Számomra a legfontosabb, hogy a hozzánk járó 
gyerekek magukénak érezzék az iskolát, a helyet, 
ahol élnek. Érezzék a megbecsülést, a figyelmet. 

Ennek szellemében kezdeményeztem, hogy min-
den évben köszöntsük önkormányzati szinten azo-
kat a diákokat, tanárokat, óvodapedagógusokat, 
akik munkájukkal hozzájárulnak a közösség építé-
séhez, tevékenységükkel például szolgálnak a kö-
zösség tagjai számára. Szeretném, ha a jövőben az 
Önkormányzat hatáskörébe tartozó különböző te-
rületeken (szociális, köztisztviselői, egészségügyi, 
egyéb) kiemelkedően tevékenykedők is részesülné-
nek hasonló elismerésben.  Önkormányzati mun-
kám során eddig is fontos volt a tiszta, biztonságos 
környezet, az élhető település megteremtéséhez 
való hozzájárulás, akár kétkezi munkával, akár 
döntéseim által. Környezetünk tisztasága, rende-
zettsége érdekében fontos, hogy mind többen kap-
csolódjunk be helyi és országos kezdeményezé-
sekbe, figyeljünk jobban az elhagyott, gondozatlan 
ingatlanokra, a személyes lakókörnyezetünk tiszta-
ságára, minél többen tekintsük szívügyünknek te-
lepülésünk rendezettségét.    Települési szinten is 
fontos, hogy figyelmet fordítsunk az energiatakaré-
kosságra, a környezettudatosságra. Ennek szelle-

mében kezdeményezésemre településünk csatlako-
zott a LED csereprogramhoz. A településen a köz-
úti forgalom növekedése indokolttá teszi, hogy na-

gyobb figyelmet fordítsunk a biztonságos közleke-
dés feltételeinek megteremtésére.  Ezért szeretném, 

ha a következő ciklusban megvalósulna az iskola 
környékén egy, a szülők, intézményi dolgozók, lá-
togatók számára kialakított parkoló, mely segít az 
iskola előtti közlekedés szabályozásában, illetve a 
lakosság részéről már régóta igényelt gyalogos-át-
kelők a 32-es főúton.  Bízom benne, hogy az előt-
tünk álló ciklus alatt megvalósul a település köz-
pontjának rehabilitációja is, melynek köszönhe-
tően megújult formában fogadhatjuk az ide érkező-
ket és vélhetőleg az új faluközpont az itt élők tet-
szését is elnyeri majd. Támogatok minden olyan 
kezdeményezést, mely hozzájárul a település fejlő-
déséhez, anélkül, hogy a településre vállalhatatlan 
anyagi terheket róna. Ahhoz azonban, hogy na-

gyobb beruházások megtörténjenek, hogy komo-
lyabb útfelújítások valósuljanak meg csak pályá-
zati források útján lesz lehetőség, de minden olyan 
döntés részese kívánok lenni, mely ezek elnyerésé-
hez vezet. A jövőben – amennyiben lehetőséget ka-
pok rá – szorgalmazom az Alattyáni Roma Nemze-
tiségi Önkormányzattal való több közös projekt 
megvalósítását.  Ugyancsak fontos - anyagi és er-
kölcsi értelemben is - a helyi közösségek támoga-
tása, az egyéni kezdeményezések felkarolása, me-

lyek a település kulturális, szabadidős tevékenységi 
körét szélesítik, illetve elősegítik a helyi közössé-
gek működését. Miután két nagyobb fesztivál is ki-
vonult településünkről keresnünk kell a lehetőséget 
újabb színvonalas kulturális, szabadidős vagy 
sportrendezvények meghonosítására. Ebben szere-

pet kaphat a megújult Alattyán Községért Alapít-
vány tevékenysége, melynek jómagam is kurátora 
vagyok. Talán mondhatjuk, hogy lezárulni látszik 
egy korszak a falu életében, mely anyagilag szinte 
ellehetetlenítette a település előrelépését a fejlődés 
útján, így bizakodhatunk az eredményes folytatás-
ban. Remélhetőleg a felálló új testület élni tud a le-
hetőséggel és az ígéretekhez híven valóban az itt 
élők érdekében irányítja majd a települést. Köszö-
nöm megtisztelő figyelmüket!  

Rozmis Margit képviselőjelölt 
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Tisztelt Alattyáni Lakosok és Választópolgárok! 
Megtiszteltetés szá-
momra, hogy a 

2024-es önkor-
mányzati választá-
son képviselő je-
löltként indulhatok 
a FIDESZ-KDNP 

színeiben. En-
gedjèk meg, hogy 
röviden bemutat-
kozzam és ismer-
tessem céljaimat. 
Innerhofer Patrik 

vagyok 23 éves. 
2018-óta élek Alattyánon. Felsőfokú mezőgazda-
sági végzettséggel rendelkezem, valamint jelenleg 

is a Debreceni Egyetem hallgatója vagyok. Tanul-
mányaim mellett 7 éves koromtól néptáncolok, 16 
éves korom óta a Jászság Népi Együttes kötelékébe 
tartozom. Kicsi korom óta szívügyem az agrárium, 
valamint a magyar és roma folklór hagyományok 
felkutatása, elsajátítása és megismerése. Képviselő 
jelöltként fontos számomra, hogy az Alattyáni fia-
talság is képviselve legyen az önkormányzatban, 
hiszem fiatalok nélkül nincs jövő és Alattyán köz-
ség fejlődése a fiatalok valamit az idősebb generá-
ciók közös együttműködésében rejlik. Köszönöm, 
hogy elolvasták gondolataimat bízom benne, hogy 
megtisztelnek bizalmukkal és együtt szebbé, jobbá 
és élhetőbbé tehetjük Alattyán községét.  

 

Tisztelettel: Innerhofer Patrik 

 

Tisztelt Alattyáni Választópolgárok! 
Június 9-én Alattyán jövőjéről döntünk! Ebben szeretnék Önnek segíteni a Jakab Péter vezette Nép Párt-
ján képviselőjelöltjeként. Morovi Károly Dávid vagyok 35 éves alattyáni lakos. Szeretem a vidéki éle-
tet, de jobban szeretném, ha a vidék ma nem a szegénység, az elvándorlás, a megszűnő közszolgáltatá-
sokról szólna, hanem a fejlődésről, a megélhetésről, a népességmegtartásról. Alattyánt vonzóvá kell 
tenni a fiataloknak, s gondoskod- óvá az időseknek. Egy olyan összetartó közösséggé, amelyik segíti 
egymást. Együtt erő vagyunk. Építsünk egy erős települést, ebben kérem támogatásukat az önkormány-
zati választáson. Június 9-én számítok Önre, és Ön is számíthat rám! 

KÉREM, JÚNIUS 9-ÉN TÁMOGASSON SZAVAZATÁVAL! 
MARADOK A NÉP PÁRTJAN 
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Őseink nyomában 
A családtörténeti és helytörténeti kutatóknak egyre 
nagyobb tábora van Magyarországon is. 
Sokan felteszik a kérdést: kik vagyunk, honnan jöt-
tünk? A kutatók általában valamilyen érzelmi ok-
ból kezdenek érdeklődni őseik története után. 
Alattyánnak is régi múltja van. Mint a legtöbb al-
földi település, az idők során Alattyán is többször 
elpusztult, és újra települt, majd megint elvándorol-
tak lakói. Így van ez az egyik elszármazott alattyáni 
Sándor család tagjával is. A Görbeházán lakó Sán-
dor Gyula keresi több éve őseit. Nagyapja volt Sán-
dor Ferenc, aki még itt született 1871-ben, neki vol-

tak szülei Sándor Károly (*1843), és Hajdú Erzsé-
bet. Ezen Károly még kétszer nősült, második fele-
ség volt Garnics Veronika, harmadik Kertész Juli-
anna. Az ő leszármazottai éltek, élnek Polgáron, 
Újszentmargitán, Tiszadadán, Görbeházán, és 
szerte a világban. További Sándor ági ősök vissza-
felé János (*1824), József (1794), Tamás (*1772), 
Farkas (1724), és Tamás. Legutóbbi már 1680 kö-
rül született, felesége Táboros Katalin volt. Minden 
faluban, ahol sok azonos nevű élt, kialakult a ra-
gadványnevek adása. Valamilyen tulajdonság, testi 
fogyatékosság, foglalkozás, vagy idegenből hozott 
feleség neve által. Jelen esetben a ritka keresztnév, 
a Farkas öröklődött több generáción keresztül. Az 
anyakönyvekbe latinul írt Wolfgagang, vagy 
Lupu/j név is fent maradhatott. A kutatás alapja az 

egyházi anyakönyv. Alattyán esetében Jánoshidán 

vezették 1711-től 1747-ig. 1748-tól önálló Alaty-
tyán. Sajnos ismeretlen okból Jánoshida római ka-
tolikus anyakönyve hiányos 1711-1788 között. Je-
len írás célja, hogy a következő kérdésekre választ 
kapjunk: 

- kutatja-e valaki az említett Sándor családot? 

- van-e élő leszármazottja Sándor János és Varga 
Máriának? 

Az ő gyermekeik voltak: 
- Sándor Piroska *1846. 7. 15. Alattyán, férje 

Sándor Károly 1868-tól 
- Sándor Franciska *1848. 1. 7. Alattyán, férje 

Sinka Károly 1868-tól 
- Sándor Mária *1850. 2. 2. Alattyán, férje 

Kozma Gergely, elhalt 1908-ban 

- Sándor János *1853. 4. 28. Alattyán, felesége 
Sándor Mária 1877-től 

- Sándor József *1855. 7. 29. Alattyán, felesége 
Burka Erzsébet, elhalt 1907-ben 

- Sándor Apollónia 1857. 9. 28. Alattyán, első 
férje Hornácsik Károly H 1877-től, második 
férje Berkó József 1883-tól 

- Sándor Anna *1860. 2. 1. Alattyán, férje Laka-
tos István 1878-tól 

- élnek-e olyan idős emberek Alattyánban, akik 
ismerték a Farkas, vagy Sándor Sándor nevű 
család tagjait?  

- lakik-e ebből a családból valaki Alattyánban? 

- kutatta/kutatja-e valaki a település történetét, 
családjait? 
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- van-e valakinek információja Jánoshida hi-
ányzó anyakönyveiről? 

Köszönetnyilvánítás  

A kutasban segítségre voltak Koczkás Gábor, dr. 
Mosonyi Sándor, és az alattyáni római katolikus 
egyház vezetői. 

Jelen írást Pócsi Zsolt, Nyíradony helytörténeti ku-
tatója készítette Sándor Gyula kérésére. 
Kérjük, akinek van információja a fentiekkel kap-
csolatban, vegye fel velünk a kapcsolatot email-
ben pocsimail@gmail.com 

Tisztelettel és Köszönettel  
Sándor Gyula és Pócsi Zsolt 

 

ÓVODAI HÍREK 

Itt a jó idő, megérkezett a tavasz! Az óvodások örö-
mére a jó idő sok-sok kinti programot tartogatott. 

Nemzeti ünnepünkről, március 15-éről az óvodá-
sok is mindig megemlékeznek. A gyerekek az ön-
kormányzat udvarán lévő emlékműhöz tűzték le 
nemzeti színű zászlóikat, valamint a nagycsoporto-
sok kis műsorral is készültek. A víz világnapján ki-
sétáltunk a Zagyvához, az út közben sok-sok tava-

szi virágot csodálhattunk meg a kertekben, útszéle-
ken, valamint visszatérő költöző madarainkat is kö-
szönthettük. A húsvéti forgatag alatt, felelevenítet-
tük a hagyományokat: a kislegények locsolkodtak, 
a lányok tojást festettek. Az udvaron népi játékokat 
próbálhattak ki a gyerekek, a „nyuszitojást” is sike-
rült megkeresniük. A Költészet napján mesemondó 
versenyen mutathatták meg tehetségüket óvodása-
ink, akik mind ügyesen szerepeltek a megmérette-

tésen, a zsűrinek nehéz dolga volt a helyezések el-
döntéséről. A Föld világnapja alkalmából ügyes-
ségi versenyeken, játékos feladatokon vehettek 
részt a gyerekek, végül gyümölcsfát, virágokat, pa-
lántákat ültettek, ezzel szépítették az óvoda udva-
rát. A majálison a középső- és nagycsoport táncmű-
sorral készült, valamint csillámtetoválásra, lufihaj-
togatásra volt lehetőség a délelőtt folyamán, dél-
után ügyességi versenyeken, ovi-focin vehettek 

részt a gyermekek. Mindhárom csoport lelkesen 

készül az anyák napjára, tanulják az énekeket, ver-
seket a gyerekek, hiszen mindenki szeretné bol-
doggá tenni az édesanyját, megköszönni a sok sze-
retetet, gondoskodást, melyet egész évben nyújta-
nak számukra. 

Budai Alíz 

óvodapedagógus 

 

AZ IDŐSEK KLUBJÁNAK ÉLETÉRŐL 

Az Idősek Klubja gazdag programokkal teli hóna-
pokat zárt. A klubtagok nemcsak a közösségi élet 
aktív résztvevői, hanem a hagyományőrzés elköte-
lezettjei is. A tavaszi hónapokban négy kedves ta-
gunk, Kerekes Imréné, Kalmár Ferencné, Popp 

Malvina és Vancsó Mihályné születésnapját ünne-
peltük meg. A torta, a jókívánságok és a meghitt 
beszélgetések mellett közös énekléssel, néha tánc-
cal tettük emlékezetessé ezt a napot. A húsvéti ün-
nepek közeledtével idősenk lelkesen vetették bele 
magukat a készülődésbe. Színes tojásokat festettek, 
melyekkel nemcsak a klub helyiségét, hanem a falu 
tojásfáját is feldíszítették. Ez a közös alkotás nem-
csak a hagyományok ápolását szolgálta, hanem az 
összetartozás érzését is erősítette. Május elsején 
különleges műsorral készültünk a majális megün-
neplésére. A fellépés előtti hetekben szorgalmas 
próbák zajlottak, ahol mindenki a legjobb tudását 
adta. Az, hogy ilyen életkorban is képesek össze-
gyűlni, próbálni és együtt ünnepelni, hihetetlen erőt 
és kitartást mutat. Példájuk bizonyítja, hogy a kor 
csupán egy szám, és hogy a szenvedély, az elköte-
lezettség és a közösség ereje minden korlátot képes 

legyőzni. A műsor mellett a krepp papír díszítések 
hajtogatása is élményt nyújtott, melyekkel a zenés 
ébresztő kocsijait segítettünk ünnepivé tenni. A 

klub életében kiemelkedő esemény volt Jantyik 
Zsolt látogatása, aki "Az Ezüstbojtár" című köny-
vét mutatta be. A szerző izgalmas előadásában Pe-
tőfi Sándor életét és munkásságát ismertette meg 
velünk, így mélyítve el a kultúra és a haza iránti 
szeretetünket. Büszkén tekintünk vissza az elmúlt 
időszakra, hiszen a közös tevékenységek és prog-
ramok révén szórakoztató, felemelő pillanatokat is 
átélhettünk. A következő hónapokban is hasonlóan 
gazdag programokkal készülünk, hogy a klub tag-
jai aktívan tölthessék mindennapjaikat, egy jó kö-
zösségben. 
 

Az Idősek Klubja szeretettel vár mindenkit, aki 
csatlakozni szeretne hozzánk! A klubunk nemcsak 
egy hely, ahol az idősebb generáció találkozhat, 
hanem egy olyan közösség is, ahol megoszthatjuk 
egymással az élet örömeit és kihívásait, és aktívan 
tölthetjük a mindennapokat. 

 

Idősek Klubja 
5142 Alattyán, Szent István tér 8. 

vezető: Nagy Anita 57/655-270;  idosek.klubja.alattyan@gmail.com 
 

mailto:pocsimail@gmail.com
mailto:idosek.klubja.alattyan@gmail.com
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FELHÍVÁS 
Kérjük, támogassa adója 1%-ával az Alattyán Községért Alapítványt, melynek célja a telepü-

lés szociális és kulturális életének támogatása, település értékeinek megőrzése.  
ADÓSZÁM: 18833960-1-16  

TÁMOGATÁSÁT KÖSZÖNJÜK! 
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BUDAI RUDOLF ÍRÁSA 

Barátaim az Úrban! Templomunk freskóiról és alkotójáról teljesség nélkül

A Szent Mihály főangyal tiszteletére felszentelt, sok vi-
hart megélt, átélt, átvészelt templomunk, a múlt század 
60-as éveinek végére,/ az illetékes hivatalok szerint is/ 
megérett a teljes belső felújításra. Azidőtájt, ha belép-
tünk a templomba, sötét, szürke, komor világ fogadott, 
az 1700-as években festett freskók szinte teljesen eltűn-
tek a rájuk rakódott koromrétegek alatt, állapotuk is na-
gyon megsínylette az idők viharait. Legtöbbjükről csak 
az igazán avatott szem tudta megállapítani, hogy mit is 
ábrázol tulajdonképpen. Ennek oka pedig az volt, hogy 
egészen a villanyvilágítás bevezetéséig gyertyák fák-
lyák, szövétnekek világították meg/jól-rosszul / a temp-

lomunk freskóit .Csak a nagy boltíven volt kiolvasható 
a "DICSŐSÉG A MAGASSÁGBAN ISTENNEK" fel-
irat. Nos, a hosszú tárgyalások egyeztetések után 1970-

71-ben elkezdődtek a munkák. A freskók megalkotásá-
hoz TAKÁCS IST-VÁN /1901-1985/ mezőkövesdi szü-
letésű festő-művész kapott megbízást, az ornamentika 
pedig fi-vére TAKÁCS ANDRÁS művészetét dicséri. A 
fa-lak festése a "szakmunka" két fiatal szobafestő mun-
kája /-kiknek nevét nem őrizte meg az emlékezet.../ A 

templombelsőt alattyáni mesterek állványozták fel és a 
régi poros, kormos freskók eltávolítását, leverését is he-
lyi, alattyáni mesterek illetve önkéntesek végezték. Fon-
tos megjegyezni, hogy a munkavégzés javarésze alatt, a 
misézés, az egyházi szolgálatok végzése stb. kisebb 
megszorításokkal - zavartalanul folyt! A friss vakolatból 

a munkások mindig csak annyit raktak fel, amennyit a 
művész előre meghatározott, amennyit ő egy nap alatt 
megfestett. Erre azért volt szükség, hogy a képek egy-

szerre száradjanak meg, a kész freskó nehogy foltos le-
gyen. Az előkészítő munkák legfontosabb része volt a 
templombelső méreteinek rendkívül pontos felmérése, a 
boltívek, szögek, a világítás, meg-világítás milyensége 
és más és más ezernyi apróságnak tűnő részlet megter-

vezése. Takács István az általa eltervezett alkotásokat 
nagy falvédő papírlapokra rajzolta fel majd az alakok 
körvonalait ki-szurkálta egy eszközzel. Ezt a lapot a 
munkások rögzítették felsimították a friss vakolatra, 
majd egy faszénporral teli vászonzacskóval a rajz kör-
vonalait bedörzsölték a falba. A művész ezeket a kör-
vonalakat "töltötte " ki egy színvázlatról a megfelelő szí-
nekkel, amelyeket Ő nagy gondossággal tervezett meg 
jó előre.  

 
Templomunk freskói az Utolsó vacsorát, Jézust a gyer-
mekekkel, ill. a boltíven az Egek királynéját, a két ol-
daloltáron az Angyali üdvözletet és a Jézus bemutatását 
a Templomban. A mennyezeten a Hegyi beszéd, Szt. Ist-
ván, Szt. Imre Gizella királynéval látható a magyarok 
körében, két oldalt az ablakok magasságában a négy 
evangelista ill. Szt. László és Szt. Erzsébet tekint le ránk. 
Az orgona mögötti térbe Szt. Cecíliát örökítette meg a 
művész. Takács Istvánaz Iparművészeti Iskolában vég-
zett 1927-ben, mesterei Stein János, Simai Imre és 
Szentiványi Gyula voltak. Freskói, oltárképei közel 300 
hazai templomban megtalálhatóak, a többi közt a buda-
pesti Rózsa téri görög katolikus templomban, illetve 
több egri és Eger környéki templomban. Munkáira de-
rűs, egyéni színvilág jellemző, vallási témáit gyakran öt-

vözte a matyók életéből vett motívumokkal. Szakembe-
rek azország legnagyobb későbarokk templomfestőjé-
nek Őt tartják.
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